
ZÁPIS ze společného jednání  

Komise pro informační technologie Rady Královéhradeckého kraje  
a Komise Rady Královéhradeckého kraje e-Government 

konaného dne 30.01.2024 od 14:00 hod.  

on-line diskusí 
 

 
Přítomni: MgA. Václav Bartoš, Mgr. Tomáš Merta, Bob Šviha, Mgr. Martin Moravec, Martin 

Křovina, Petr Jeništa, Ing. Jiří Stuchlík, Pavel Volk, Luboš Hoker,  
Dominik Lukaštík (od druhé poloviny jednání) 

 
Omluveni:  JUDr. Ing. Jaroslav Švamberk, Ing. Jan Bednář, Jan Janeček 
 
Nepřítomni:  Ing. Tomáš Pětivoký, Matěj Hlavatý, Jiří Regner, Ing. Aleš Maloch, Martin 

Podveský, Ing. Pavel Bartoš 
 
Hosté:  Ing. Bohumil Pecold 
  Adam Valenta 
  Mgr. Ivana Kudrnáčová 
  Mgr. Josef Lochman 
          
Program jednání: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu, schválení hostů a volba ověřovatele zápisu 
3. Kulaté stoly pro veřejnou správu v oblasti digitalizace v rámci projektu EDIH Northeast, 

(Mgr. Josef Lochman) 
4. Dotační portál KHK (využití pro města a obce kraje), (Adam Valenta) 
5. Termíny jednání komise e-Government na rok 2024  
6. Různé – diskuze 
7. Závěr 

 

 
K bodu 1 

Zahájení 
 
Jednání ve 14:00 hodin zahájil MgA. Václav Bartoš, předseda Komise pro informační technologie 
Rady Královéhradeckého kraje.   

 

 
K bodu 2 

Schválení programu, schválení hostů a volba ověřovatele zápisu 
 
MgA. Václav Bartoš požádal přítomné o odsouhlasení programu jednání a současně o vyslovení 
souhlasu s navrženým ověřovatelem zápisu z tohoto jednání. Ověřovatelem byl navržen              
Mgr. Tomáš Merta.  

 
Program společného jednání byl schválen. Ověřovatelem zápisu ze společného jednání byl 
určen Mgr. Tomáš Merta. 
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K bodu 3 

Kulaté stoly pro veřejnou správu v oblasti digitalizace v rámci projektu EDIH Northeast 
 
Mgr. Josef Lochman, odborný konzultant oddělení inovací Centra investic, rozvoje a inovací 
Královéhradeckého kraje, představil projekt EDIH, který má za cíl podporovat malé a střední 
firmy i veřejnou správu v zavádění digitálních technologií a tím zvýšit efektivitu i budoucí 
konkurenceschopnost. EDIH Northeast Bohemia (NEB) poskytuje služby malým, středním 
firmám (do 499 zaměstnanců) a veřejným organizacím primárně z Libereckého a 
Královéhradeckého kraje. Projekt nabízí podporu a poradenství expertů na digitalizaci a dotační 
managment a je rozdělen na tříleté období, přičemž rok 2024 je prvním rokem realizace. Na 
termín 29.02.2024 je ve spolupráci s organizací CzechInvest připraven kulatý stůl pro veřejnou 
správu na téma digitalizace úřadu, jehož záměrem je představení možných SW řešení od 
zkušených firem a sdílení dobré praxe z prostředí veřejné správy. 
 
Členy obou komisí byla probrána využitelnost projektu EDIH NEB z hlediska potřeb malých obcí 
v Královéhradeckém kraji. Nabízí se myšlenka vytvoření komplexního digitálního řešení úřadu, 
který by cílil na sdílení dokumentů tak, aby i z hlediska změn např. ve vedeních obcí zůstávaly 
podstatné dokumenty nasdíleny na veřejném prostoru, kam budou mít přístup nově příchozí 
zastupitelé, příp. úředníci (současné zkušenosti ukazují, že často nedochází k předání podstatné 
dokumentace a agend při změně ve vedoucích pozicích úřadů).  
Ze společné diskuse vzešlo, že vhodným řešením sdílení dat a dokumentů je pro malé obce zcela 
jistě využití maxima služeb Google, řada obcí již nyní využívá i služby Microsoft 365. Je tedy 
otázkou, zda je nezbytné hledat další řešení, které by mohlo být alternativou těchto 
kancelářských cloudových služeb. Z rozpravy na dané téma však také vyšlo najevo, že malé obce 
by spíše uvítaly pomoc související s provozem různých typů informačních systémů, které si musí 
pořizovat a spravovat na vlastní náklady samy. K tomuto účelu mělo sloužit e-Governmentové 
cloudové prostředí plánované Digitální a informační agenturou (DIA), jehož vývoj dosud nebyl 
dokončen tak, aby mohl obcím takové služby nabízet. Pro malé obce, které fungují na bázi 
neuvolněných pozic v zastupitelstvu, by taková služba byla výrazným přínosem.  

 

 
K bodu 4 

Dotační portál KHK  
 

Přítomným představen záměr nabídnout obcím Královéhradeckého kraje k využití jednotný 
systém Dotační portál Královéhradeckého kraje, který je vytvářen v souladu s minimálními 
parametry dle zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, určující 
podmínky pro poskytování dotační podpory. Z hlediska dosavadních poznatků řada obcí naráží 
na potíže s dodržením základních zákonných pravidel při poskytování dotací a tato aplikace by 
jim postupy sjednotila a udržela je v zákonem daných intencích. Současně by i Královéhradecký 
kraj získal systémový dohled nad dotační politikou jednotlivých obcí.  
 
Členy komisí diskutována otázka reálného zájmu o takový systém ze strany malých obcí, a to 
především s ohledem na výši provozních výdajů a náklady na aktualizace dotačního systému, 
které mohou být aktuálním odhadem pro malé obce rozpočtově nepřijatelné.  
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K bodu 5 

Termíny jednání komise e-Government na rok 2024  
 
Vzhledem k nepřítomnosti předsedy Komise Rady Královéhradeckého kraje pro e-Government 
nebyl tento bod projednán. 
 

 
K bodu 6 

Různé 

Nebyly podány žádné další náměty v rámci tohoto bodu jednání. 
 

 
Závěr 
MgA. Václav Bartoš poděkoval členům komisí za účast na jednání a diskusní příspěvky a ukončil 
společné jednání v 15:30 hodin.  

 
 
MgA. Václav Bartoš 

předseda Komise Rady Královéhradeckého kraje pro informační technologie 

 
 
 
Ověřovatel zápisu:  

Mgr. Tomáš Merta, dne 13.02.2024 
 
 
 
Zapsala:  

Ivana Nesvačilová, dne 02.02.2024 

 


